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Készült: Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 2023. december 14-

ei, munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Rajnai Gábor alpolgármester/települési képviselő, 

Babai János, Baráth Domonkos Dezső, Gyuga Mihály József, Kontschán 

Flórián Jenő, Papp Péter Attila, Szanyi Gábor, Székely Antal és Vargáné 

Vojnár Katalin települési képviselők, Dr. File Beáta jegyző  

 

Távol vannak: Molnár István és Sólyom Jöran települési képviselők  

 

Meghívottak: a hivatal munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt 

jelenléti ív szerint 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit. 

 

Az ülés megkezdése előtt 1 perces néma főhajtással emlékeztek Takács Tímeára, a Kölcsey Ferenc 

Művelődési Központ és Könyvtár volt igazgatójára.  

 

Az önkormányzat jubileumi logópályázatának díjátadóját követően Lazók Zoltán polgármester a 

képviselő-testület munkaülését 16 óra 10 perckor megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 10 fő 

jelen volt.  

 

Jelezte, a megküldött meghívóban 11 napirendi pont szerepel.  

 

A tárgyalandó napirendi pontokkal kapcsolatban kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, 

így kérte, szavazzanak a napirendi pontok tartalmának, tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 10 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

172/2023. (XII. 14.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete 2023. december 14-ei, munkaterv szerinti ülésén 

az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány 2024. évi munkaterve 

3. Az Oroszlány, Dózsa György utca 2. 2/12. szám alatti önkormányzati bérlakás felújítása 

4. Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának módosítása 

5. Oroszlány város 2024. évi egészségügyi programja 

6. Az Önkormányzat által a 2023. évben igénybe vehető kölcsönösszegre vonatkozó 500 millió forint 

összegű kölcsönszerződés módosítása 

7. Tájékoztató a Szociális célú városrehabilitáció pályázat eredményéről 
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8. Tájékoztató az „Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése” című projekt várható 

folyamatairól 

9. Az Oroszlányban élő 65 év feletti lakosság szolgáltatási igényeinek felmérése 

10. A Képviselő-testület 2024. évi munkaterve 

11. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az előterjesztésben és a mai napon kiküldött és helyben is 

kiosztott kiegészítésében 9 pontban számolt be a két ülés közötti fontosabb történésekről. A 

tájékoztató elfogadása mellett döntést kért Takács Tímea sajnálatos halála miatt ideiglenes jellegű 

intézményvezetői feladatok ellátására irányuló megbízásról, továbbá hozzájárulás megadásáról a 

GOOD SPORTS Alapítvány kérelmére a Fekete István Sportcentrum területén Obstacle Course 

Racing sportág keretében akadálypálya telepítéséhez. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, a helyben kiosztott két ülés közti előterjesztésben 

egy alapítványi bemutatkozás olvasható. Erről kért szóbeli tájékoztatást. Kérdése az volt, hogy ez 

milyen alapítvány? Ugyanis sportalapítványról van egyébként elvileg szó, de a bemutatkozásukban 

szerepel a következő mondat: „Az alapítvány támogat minden keresztény projektet, melyek az 

emberek közötti kapcsolatot építik, ami által Krisztus szeretete megnyilvánul.” Kérdése az volt, hogy 

ez a mondat, hogy keveredik ide? Sportra szervezik a gyerekeket, vagy más egyébre?  

 

Schrantz Zsolt OCR edző elmondta, ez elsősorban egy olyan alapítvány, amely valóban sportról szól. 

Protestáns egyházak gyűjtésében szereplő anyagi támogatással tudják ezt a projektet véghez vinni. 

Tehát arról szól, hogy egyházi gyűjtésben egyházi emberek gyűjtenek össze pénzt azért, hogy a 

gyerekeket támogassák a sportban történő kiteljesedésében. Szó sincs vallási, vagy identitási 

kérdésről. Ez arról szól, hogy anyagilag és erkölcsileg támogatja a gyerekek sportolási tevékenységét.  

 

Rajnai Gábor alpolgármester elmondta, az előterjesztésben és a városi, regionális médiában is 

olvashatták, hogy december 7-én Lazók Zoltán polgármester Oroszlány testvérvárosában „Vágsellye 

díszpolgára” kitüntetésben részesült a két város közötti kulturális, sport, társadalmi együttműködés 

erősítésének és elmélyítésében betöltött szerepe elismeréseként. A képviselő-testület és a maga 

nevében gratulált ehhez, és további sikereket kívánt a külhoni kapcsolatokban és a hazai 

tevékenységeiben is.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő az OCR pálya kapcsán elmondta, katonai akadálypálya a 

hivatalos megnevezése. Ez a sportág az öttusába a lovaglás helyett került be, így gyakorlatilag 

olimpiai részszámmá vált. Az alapítvány egy oroszlányi bejegyzésű egyesületet kíván létrehozni, erre 

szán támogatást. Az oroszlányi egyesületet vezeti Schrantz Zsolt úr és ő kereste meg a városfejlesztési 

bizottságot, hogy szeretne Oroszlányban egy akadálypályát létesíteni. A pályán első körben 4 db 

eszköz lenne elhelyezve, melyek bekerülési értéke 8,6 M Ft. Az eszközök az egyházi finanszírozású 

alapítvány beszerzésével fognak ide kerülni, ezzel jön létre a pálya első szakasza. Személyesen volt a 

tatai edzőtáborban egy Európa-bajnoki versenyen. Meggyőződött az eszközök mibenlétéról, a sportról, 

és úgy látta, hogy rendkívül komoly felkészültséget igényel. Ezt véleménye szerint fel kell karolni, 

Oroszlányban jó iránya lehet ez a sportfejlesztésnek, van sportolói bázisa ennek a sportágnak. A hely 

keresése többszöri egyeztetésen keresztül történt. A városfejlesztési bizottság teljes létszámban 

támogatta a kérelmet, a pálya kialakítását. Az előkészítő munka mostani szakasza, hogy kéri az 

egyesület a képviselő-testület hozzájárulását, hogy egy oroszlányi egyesületi rész jöhessen létre. Ez 

azért is fontos, mert a jó tanuló jó sportoló pályázat esetén vannak olyan oroszlányi jó tanuló 

gyerekek, jó sportoló gyerekek, akik azért, mert nincs bejegyzett szakosztály Oroszlányon, 

kimaradnak a jutalmazásból. A kérelem lényege, hogy ez bejegyzésre kerülhessen és elindulhasson a 

fejlesztés.  
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Papp Péter Attila települési képviselő köszönetét fejezte ki az év végi karácsonyi ajándékért. 

Frakciójuk nevében gratulált polgármester úrnak a vágsellyei elismeréshez. 

Megköszönte az alapítvány válaszát. Elmondta, beleillik a sportprogramba, hiszen Oroszlány város 

mindenkori képviselő-testülete mindig odafigyelt arra, hogy az oroszlányi gyerekek szervezett 

sportolását faji, nemzeti, etnikai hovatartozásától függetlenül biztosítsák. Ezt nem szokták kiemelni, 

de véleménye szerint ez neki is és képviselőtársainak is természetes. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés kiegészítése szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés-kiegészítés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő 

települési képviselő részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

173/2023. (XII. 14.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1.a) Takács Tímea igazgató asszony halálát követően Körtvélyfáy Zoltánt 2023. december 13. 

napjától ideiglenesen, az igazgatói feladatok ellátására vonatkozó pályázat elbírálásáig megbízza 

a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány (Oroszlány, Szent Borbála tér 1.) 

igazgatói feladatainak ellátásával, melyet az intézmény határozatlan idejű közművelődési 

szakember munkaköre mellett lát el. 

1.b) Körtvélyfáy Zoltán havibérét 600 000 Ft összegben állapítja meg: 

- kulturális munkavállaló vezetői pótlék összege:  100 000 Ft  

     Járandóságok összesen kerekítve:  700 000 Ft. 

2.a) Egyetért a Fekete István Sportcentrum területén katonai akadálypályának – az Obstacle Course 

Racing sportág keretében – az előterjesztés-kiegészítés 2. melléklete szerinti helyszínen történő 

telepítésével. 

2.b) Felhatalmazza a polgármestert, a 2.a) pont szerinti sportág-fejlesztés megvalósítása érdekében a 

GOOD SPORTS Alapítvánnyal történő, határozatlan időtartamra vonatkozó, térítésmentes 

használati szerződés megkötésére. 

2.c) Hozzájárul ahhoz, hogy a GOOD SPORTS Alapítvány (címe: 4031 Debrecen, Derekassy utca 18/ 

b.) a Fekete István Sportcentrum címére telephelyet jegyeztessen be. 

3. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány 2024. 

évi munkaterve 

 
Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

  Előkészítő:  Körtvélyfáy Zoltán intézményvezető-helyettes 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár 

intézményvezető-helyettese elkészítette az intézmény 2024. évi munkatervét, mely tartalmazza a 

nemzeti ünnepeket, emléknapokat, országos és városi jelentőségű megemlékezéseket, évek óta kiemelt 

városi rendezvényeket, továbbá kiemelten az Oroszlány várossá válásának 70. születésnapját ünneplő 

rendezvényeket is. 
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Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

174/2023. (XII. 14.) határozata 

a Kölcsey Ferenc Művelődési Központ és Könyvtár Oroszlány 2024. évi munkatervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete elfogadja a Kölcsey Ferenc Művelődési 

Központ és Könyvtár Oroszlány 2024. évi munkatervét az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

3. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlány, Dózsa György utca 2. 2/12. szám alatti önkormányzati 

bérlakás felújítása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Németh Gábor, az OIH Zrt. vezérigazgatója 

 
Lazók Zoltán polgármester ismertette, hogy az Oroszlányi Ingatlankezelő és Hasznosító Zrt. mint az 

önkormányzati bérlakások hasznosítója tájékoztatta arról, hogy az Oroszlány, Dózsa György utca 2. 

2/12. szám alatti lakás korábbi bérlője 2023. szeptember 18-án elhalálozott. A hasznosító 2023. 

október 9-én birtokba vette az ingatlant a néhai bérlő személyes tárgyaival, ingóságaival egyetemben. 

A hasznosító jelezte, hogy véleménye szerint feladatkörét meghaladó felújítás elvégzése szükséges 

ebben a lakásban, mely tartalmát az előterjesztés részletesen tartalmazza. A felújítás fedezetére a 

hasznosító által negyedévente megfizetésre kerülő hasznosítási díj fedezetet nyújt. A korábbi 

árajánlatok alapján az ingatlan teljeskörű felújítása 5.791.250 Ft + Áfa összegbe kerülne, amely 

tartalmazza a korábbi bérlő lakásban maradt ingóságainak elszállíttatását is. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő - mivel látják, hogy eléggé megemelkedtek a felújításoknak, a 

mesterembereknek, az alapanyagoknak a költségei - javasolta, hogy a képviselő-testület hozzon egy 

olyan döntést, hogy minden esetben egy-egy ilyen lakás felújításának az elkészülte után vizsgálja felül 

a bérbeadás milyenségét. Magyarán ne feltétlenül szociális bérlakásként tartsák számon ezeket az 

ingatlanokat. Tehát minden lakásfelújítás után vizsgálja felül a bérlakás besorolását a képviselő-

testület.  

 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett a javaslattal. Hozzátette, az előző képviselő-testületi ülésen 

volt bérlakás téma, és akkor abban egyeztek meg, hogy ezt szabályozni is kell. Tehát a bérlakás-

rendelet módosításánál a költségelvű besorolást ki szeretnék vezetni. Bár utána még mindig 

felvetődhet a bérlakások átminősítésének a kérdése. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, valóban szó volt arról, hogy valamennyi önkormányzati bérlakás 

esetében a minősítést a képviselő-testület elvégzi. Javasolta, hogy a felújítást követően hozzák vissza 

ezt döntésre, hiszen akkor úgyis pályáztatás lesz, és akkor döntsenek arról, hogy ez milyen típusú 

bérlakás legyen. Papp Péter Attila települési képviselő jelzésére javasolta a határozati javaslat 

kiegészítését az alábbi 3. ponttal: „3. Amíg a rendeltetés szerinti besorolása meg nem történik 

valamennyi önkormányzati bérlakásnak, minden egyes felújítást követően a képviselő-testület döntsön 

arról, hogy melyik típusú bérlakásként fog tovább működni az adott bérlakás.” 

 

Lazók Zoltán polgármester előterjesztőként befogadta Papp Péter Attila települési képviselő módosító 

javaslatát. 

Kérte, a befogadott módosító javaslattal együtt szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat 

elfogadásáról. 
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A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

175/2023. (XII. 14.) határozata 

az Oroszlány, Dózsa György utca 2. 2/12. szám alatti önkormányzati bérlakás felújításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete:  

1. Egyetért az Oroszlány, Dózsa György utca 2. 2/12. szám alatti lakás felújításával. A felújítás 

elvégzésével, illetve az ehhez kapcsolódó pályáztatás lefolytatásával az Oroszlányi Ingatlankezelő 

és Hasznosító Zrt.-t bízza meg. A felújítás fedezetének forrását, maximum 5.791.250 Ft + Áfa 

összeget az Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a „Bérlakás rendszer költségei” sorról 

biztosítja.  

2. Utasítja a polgármestert, hogy a 1. pont szerinti összeget az önkormányzat 2024. évi 

költségvetésébe tervezze be. 

3. Egyetért, hogy amíg a rendeltetés szerinti besorolása meg nem történik valamennyi 

önkormányzati bérlakásnak, minden egyes felújítást követően a képviselő-testület döntsön arról, 

hogy melyik típusú bérlakásként fog tovább működni az adott bérlakás. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái alapító okiratának módosítása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, az alapító okirat módosítására két okból kerül sor. Az alapító 

okiratban szereplő sajátos nevelési igényű gyermekek száma sajnálatos módon megemelkedett. Az 

intézmény csak az alapító okiratban meghatározott létszám után kap normatívát, ezért annak 

módosítására van szükség. 2024. január 1. napjától módosul az óvodában foglalkoztatottak 

jogviszonya. Ekkor lép hatályba a pedagógusok új életpályájáról szóló törvény, ami alapján a 

foglalkoztatási jogviszony közalkalmazottról köznevelésben foglalkoztatott jogviszonnyá módosul. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak Oroszlány Város Óvodái 

módosító okiratának elfogadásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az óvoda módosító okiratát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

176/2023. (XII. 14.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái módosító okiratáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete Oroszlány Város Óvodái módosító alapító 

okiratát az előterjesztés 1. melléklete szerinti tartalommal fogadja el.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. december 19.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak Oroszlány Város Óvodái egységes szerkezetű alapító 

okiratának elfogadásáról szóló határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az óvoda egységes szerkezetű alapító okiratát nyílt szavazással, 10 fő települési 

képviselő részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzat képviselő-testületének 

177/2023. (XII. 14.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái alapító okiratáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Oroszlány Város Óvodái módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratát az 

előterjesztés 2. melléklete szerinti tartalommal fogadja el.  

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a Magyar Államkincstár költségvetési szervek törzskönyvi 

nyilvántartásaival kapcsolatos eljárásában Oroszlány Város Óvodái alapító okiratával kapcsolatos 

esetleges formai, technikai változtatásokat megtegye.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. december 19. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

 

5. NAPIRENDI PONT: Oroszlány város 2024. évi egészségügyi programja 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

 Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az idei évben is folytatódott a 2016. évben indított városi 

egészségügyi program. Ennek keretében az önkormányzat a csecsemők részére a rota vírus elleni 

védőoltást, a köznevelési intézményekben pedig az ételallergia okozta anafilaxiás reakció elleni 

Epipen injekciót biztosította. 

Figyelembe véve az önkormányzat gazdasági helyzetét javasolta, hogy a 2024. évben a csecsemők 

részére továbbra is biztosítsák a rota vírus elleni védőoltást, továbbá Oroszlány város valamennyi 

köznevelési intézményében, a bölcsődében, valamint a Családok Átmeneti Otthonában az ételallergia 

okozta anafilaxiás reakció elleni Epipen injekció-t. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

178/2023. (XII. 14.) határozata 

Oroszlány Város 2024. évi egészségügyi programjáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja és támogatja Oroszlány város 2024. évi 

egészségügyi programját. 

2. Az egészségügyi program megvalósításához szükséges 6.900.000,- Ft anyagi fedezet összegét 

lehetőség szerint biztosítja a 2024. évi költségvetésében.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

6. NAPIRENDI PONT: Az Önkormányzat által a 2023. évben igénybe vehető kölcsönösszegre 

vonatkozó 500 millió forint összegű kölcsönszerződés módosítása 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az önkormányzat energetikai korszerűsítésekhez 500 millió 

forint összegű kölcsönszerződést kötött a Kormány engedélyének megfelelően. A közbeszerzési 

eljárások és az építőipari kivitelezések elhúzódása miatt a hitelfelvételből finanszírozni tervezett 
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projektek közül az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal épületének energetikai korszerűsítésére 

vonatkozó beruházás egyes részeinek a megvalósulása csak 2024-ben lehetséges. A 

kormányhatározatnak történő megfelelés érdekében a megkötött kölcsönszerződést módosítani 

szükséges oly módon, hogy a hitelösszeg a kivitelezésre vonatkozó számlák és előlegszámlák 

benyújtása nélkül is lehívható legyen még a 2023. évben. A számlával nem alátámasztott 

kölcsönösszeg óvadéki szerződés megkötésével egy elkülönített finanszírozási bankszámlára, mint 

„pénzóvadék” kerül átvezetésre. A hitellehívásra vonatkozó feltételek teljesülésekor a számlán 

elhelyezett óvadék felszabadításra kerül. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés határozati 

javaslatának elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a határozati javaslatot nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő részvételével, 

10 igen nem szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

179/2023. (XII. 14.) határozata 

az Önkormányzat által a 2023. évben igénybe vehető kölcsönösszegre vonatkozó 500 millió forint 

összegű kölcsönszerződés módosításáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete: 

1. Jóváhagyja a Raiffeisen Bank Zrt.-vel 2023. augusztus 9. napján MBD-UNIC-31/2023 számon 

létrejött Kölcsönszerződés olyan tartalmú módosítását, hogy a Kölcsön fennmaradó összege az 

eredeti lehívási és folyósítási feltételektől eltérően egyösszegben még a 2023. évben lehívható 

legyen azzal, hogy az így folyósított Kölcsön az eredeti hitelcélokra legyen felhasználható. 

2. Jóváhagyja az 1. pontban foglaltak szerinti tartalmú óvadéki szerződés megkötését. 

3. Felhatalmazza a polgármestert az 1. pont szerinti kölcsönszerződés-módosítás, valamint a 2. pont 

szerinti óvadéki szerződés aláírására. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért:  Lazók Zoltán polgármester 

 

 
7. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a Szociális célú városrehabilitáció pályázat eredményéről 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

      

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az „Oroszlányi szegregációban élők esélyegyenlőségi 

lehetőségeinek javítása” címmel benyújtott pályázatuk 199.999.999,- Ft összegű támogatást kapott. A 

támogatói döntést tartalmazó határozat 2023. december 4-én érkezett meg az önkormányzathoz. 

A pályázat megvalósításával a hátrányos helyzetű emberek életlehetőségei javulnak. A projektben 

közösségfejlesztést célzó programokat, folyamatos szociális munkát terveztek, a Roma-lány 

programot indítják el, prevenciós, mentálhigiénés programokat szerveznek, a szolgáltatásokhoz való 

hozzáférés javítása érdekében jogi tanácsadást, adósságkezelési tanácsadást biztosítanának, 

bűnmegelőzést és a közbiztonság javítását elősegítő programokat szerveznek. 

A pályázati felhívásra az Önkormányzati Szociális Szolgálattal, mint konzorciumi taggal nyújtották be 

a pályázatot. Emellett a pályázat keretében együttműködnek az Oroszlányi Rendőrkapitánysággal, a 

Védőnői Szolgálattal, a SZETA civil szervezettel, illetve egyéb szervezetekkel is. 

Kérte, hogy a határozati javaslat elfogadásával tegyék lehetővé a pályázat végrehajtásához kapcsolódó 

előkészítési feladatok megkezdését és a támogatási szerződés megkötését. 

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző egy adattal egészítette ki az előterjesztést, ami a mintegy 200 M Ft 

összköltségű projektnek a költségmegosztását illeti. 46%-os a dologi eszközarány, ami a projekt 

költségvetésben pl. laptopok, tárgyi eszközök beszerzésére szolgál, a fennmaradó rész pedig döntően 

személyi jellegű, illetve működéssel kapcsolatos és utazási költségek kiadásait fedezi. 
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Papp Péter Attila települési képviselő kérte, záros határidőn belül hadd lássák pontosabban a 200 M 

Ft elköltését. A Pénzügyi Bizottsági ülés óta valóban újabb információ, hogy 55%-45%, de ennél picit 

részletesebb tájékoztatást kérnek majd. Támogatta az előterjesztést, csak információ jöjjön, mert ez 

nagyon sok pénz ahhoz, hogy ne lássák, hogy mire szeretnék elkölteni.  

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző jelezte, a projekt költségvetése önálló melléklete lesz a támogatási 

szerződésnek. Ez a benyújtott pályázat alapján jelenleg összeállítás alatt áll, és aláírást megelőzően be 

fogják nyújtani a bizottságoknak, illetve tájékoztatásként a képviselő-testületnek. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

180/2023. (XII. 14.) határozata 

TOP_Plusz-3.1.2-21-KO1-2022-00001 azonosító számú, az „Oroszlányi szegregációban élők 

esélyegyenlőségi lehetőségeinek javítása” című pályázattal kapcsolatos tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete: 

1. Elfogadja a TOP_Plusz-3.1.2-21-KO1-2022-00001 azonosító számú, az „Oroszlányi 

szegregációban élők esélyegyenlőségi lehetőségeinek javítása” című, 199.999.999,- Ft összegű, 

100%-os támogatási intenzitású pályázati forrás megvalósításával kapcsolatos tájékoztatót.  

2. Egyetért a pályázat végrehajtásához kapcsolódó előkészítési feladatok megkezdésével az 

előterjesztésnek megfelelő tartalommal.  

3. Utasítja Lazók Zoltán polgármestert, hogy gondoskodjon a támogatási szerződéshez szükséges 

dokumentáció összeállításáról és egyben felhatalmazza a támogatási szerződés megkötésére. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az „Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése” című 

projekt várható folyamatairól 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

     Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester Az előterjesztésben az „Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése” 

című, nettó 1100 millió Ft összegű, 100%-os támogatási intenzitású pályázat megvalósításáról adott 

tájékoztatást és hasznosítási előszerződés megkötésére tett javaslatot. 

A pályázat keretében kialakításra kerülő iparterület hasznosítása a pályázati feltételek szerint bérleti 

konstrukció keretében történhet. A projektmegvalósítás során lehetőség van hasznosítási szerződés 

megkötésére is, mely esetben az OIH Zrt. által fizetett hasznosítási díj biztosítja az önkormányzat 

ÁFA-visszaigénylő státuszát. 

A terület üzemeltetését az Oroszlányi Tudományos és Technológiai Parkkal kapcsolatos feladatokat is 

ellátó OIH Zrt. bevonásával javasolta biztosítani, olyan módon, hogy a Felső-telepi iparterület 

kiépítésének ideje alatt az önkormányzat ÁFA-visszaigénylési státuszát hasznosítási előszerződés 

megkötésével teremtsék meg. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 
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A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

181/2023. (XII. 14.) határozata 

az „Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése” című projekt várható folyamatairól 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete:  

1. Elfogadja a TOP_Plusz-1.1.1-21-2022-00003 azonosítószámú, az Oroszlány - Felső-telepi 

Iparterület fejlesztése című, nettó 1100 millió Ft összegű, 100%-os támogatási intenzitású 

pályázati forrás megvalósításával kapcsolatos tájékoztatót. 

2. Jóváhagyja az előterjesztés 1. melléklete szerinti hasznosítási előszerződés megkötését. 

3. Felhatalmazza Lazók Zoltán polgármestert az előszerződés megkötésére és a projekt 

megvalósításához szükséges folyamatok bemutatott ütemterv szerinti megvalósítására. 
 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Az Oroszlányban élő 65 év feletti lakosság szolgáltatási igényeinek 

felmérése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az önkormányzatnak fontos, hogy átlássa a településen élő 65 

év feletti korosztály életét. A jelzett korosztály létszáma növekszik, ezért szükséges, hogy az 

önkormányzat intézkedési tervet dolgozzon ki szociális ellátórendszerének fejlesztésére, kapcsolódó 

szolgáltatásainak bővítésére, egyéni problémák kezelhetőségére.  

Az idősebb korosztállyal történő foglalkozás, szolgáltatásnyújtás területén évek óta nincs elérhető 

pályázati lehetőség, amely a fejlődés irányába hatna. Várhatóan az önkormányzatnak önerőből kell 

megoldania a kötelező és vállalt szolgáltatásainak fejlesztését, új szolgáltatások bevezetését.  

A pontos, aktuális helyzetkép kialakítása és erre épülően egy több évet is átölelő intézkedési terv 

összeállíthatósága érdekében javasolta, hogy készüljön egy kérdőív keretében felmérés a 65 év feletti 

korosztály bevonásával.  

2010-ben és 2019-ben már készült egy időskorúakra irányuló felmérés Oroszlányban, melyben kb. 

1100 fő vett részt. A körülményeikre, egészségügyi állapotukra, anyagi helyzetükre, szociális ellátás 

ismertségére, továbbá milyen segítségre lenne szükségük kérdéskörben készült a felmérés. Az utóbbi 5 

évben bekövetkezett számos, az időseket kiemelten érintő környezeti hatás szükségessé teszi, hogy a 

felmérést megismételjék. A korábbi felmérést vették alapul, amikor a kérdőívet összeállították 

szociális szakemberek véleményére, javaslataira építve.  

A kérdőív véglegesítésébe bevontuk az időseket tömörítő civil szervezeteket és az Idősek Tanácsadói 

Körét is. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő egyetértve az előterjesztéssel, illetve a határozati javaslat 

pontjaival felvetette, hogy a többi korosztállyal nem kellene-e foglalkozni? Ugyanis rohamosan 

csökken a város lakosságszáma. A képviselő-testületnek tenni kellene valamit, felmérni az igényeket, 

hogy tartsák itt a fiatalabbakat, illetve, hogy csalogassák ide. Számos jó példát látnak az országban.  

 

Lazók Zoltán polgármester egyetértett a felvetéssel. Jelezte, ezt most itt nehéz megfogalmazni. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

182/2023. (XII. 14.) határozata 

az Oroszlányban élő 65 év feletti korosztály szolgáltatási igényeinek felméréséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának Képviselő-testülete:  

1. Egyetért az Oroszlányban élő 65 év feletti korosztály szolgáltatási igényeinek felmérését célzó 

programmal az előterjesztés szerinti tartalommal.  

2. A kérdőívek kitöltésével megbízottak díjazásának érdekében a megbízási díjakra 3.060.000 Ft-ot, 

járulékokra 397.800 Ft-ot összesen maximum 3.457.800 Ft-ot biztosít, Oroszlány Város 

Önkormányzata 2024. évi költségvetésében.  

3. Az Önkormányzat 2024. évi költségvetésében a megbízási díjakat a 2. pont szerint biztosítja.     

4. Az 1. pontban meghatározott program végrehajtásával, a kérdőívek kitöltetésére megbízást kapó 

személyek feladatellátásával megbízza Lazók Zoltán polgármestert.  

5. Felhatalmazza a polgármestert a kérdőívek kitöltetésére megbízott személyek részére megbízó 

levelek átadására és a megbízási szerződések megkötésére.  

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2024. évi munkaterve 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a testületi munka tervezhetősége céljából a korábbi évekhez 

hasonlóan készítették elő a munkaterv-tervezetet. Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-

testületének Szervezeti és Működési Szabályzata alapján írásban kérték az érintetteket, hogy juttassák 

el a 2023. évi munkatervre vonatkozó javaslataikat. A napirendi javaslatok jelentős része a magasabb 

szintű és a helyi jogszabályokban szereplő, továbbá a képviselő-testület döntése alapján feladatot 

meghatározó, kötelezően tárgyalandó napirend. Ezeket a napirendi javaslatokat egészítették ki a 

beérkezett javaslatok figyelembevételével. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 10 fő települési képviselő 

részvételével, 10 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

183/2023. (XII. 14.) határozata 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2024. évi munkatervének elfogadásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja a 2024. évi munkatervét. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2023. december 19. 

Felelős: a határozat kihirdetésére: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

11. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy előzetes írásbeli kérdés és 

interpellációs hozzászólás képviselőtársai részéről nem érkezett. 
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Papp Péter Attila települési képviselő több ezer ember véleményét tolmácsolta a néhány nappal 

ezelőtti nem túl jól sikerült hótakarítással kapcsolatban. Ő maga nem lepődött meg olyan túlzottan, 

ugyanis az OIH Zrt. nyáron a fűvel, ősszel a falevéllel, most pedig a hóval nem tudott megbirkózni. A 

közösségi portálokon mindenki láthatta a többszázas véleményáradatot, ami nem pozitív volt. 

Önkormányzati képviselőként a háttér megvizsgálása a feladata. A szolgáltatást végzők, szerződést 

kötők számára a szerződésből, útüzemeltetési utasításból említett néhány példát. Hozzátette, nem kér 

választ hozzászólására, csak azt kérte, hogy aki illetékesnek érzi magát, sürgősen változtasson ezen a 

mentalitáson, mert ez nem hóeltakarítás volt. 

Szerepel a szerződésben, hogy a vállalkozó (jelen esetben az OIH Zrt.) I. osztályú minőségben, 

minőségi hiányosság nélkül látja el a feladatát. Ezért kapja a pénzt a várostól. A feladat ellátásához 

rendelkezik a szükséges tárgyi és személyi feltételekkel. Ezért kapja a pénzt a várostól. A hivatalnak is 

lett volna lehetősége, ugyanis utasítást adhat határidőkre, részhatáridőkre. A szerződés 2. pontja (ami 

egyébként az élet más dolgainál nagyon jól működik, itt viszont egyáltalán nem) a közfeladatellátással 

összefüggő közösségi kommunikáció. Az nem kommunikáció a cég részéről, hogy a várost nulla 

szóval tájékoztatja, de közben megköszöni a munkatársainak, hogy mekkorát dolgoztak és felsorolja, 

hogy ezt milyen gépekkel tették. Őt se, de a városlakót meg főleg nem érdekli, hogy ki és hogyan látja 

el ezt a feladatot, szerződés van róla, nem keveset fizet érte az önkormányzat, ezt a szerződés szerint el 

kell látni. Ez a feladat abszolút nem volt még töredékében sem ellátva néhány nappal ezelőtt. Extrém 

példát említett: arra nem került sor, hogy legalább a hivatal, a járási hivatal és a szakrendelő parkolóját 

letakarítsák, ahova naponta többszáz ember jár dolgozni, illetve többszáz ügyfél keresi fel őket. A 

szakrendelő parkolója volt a legkatasztrofálisabb. Előfordulhatott volna, hogy valaki torokgyulladással 

megy és lábtöréssel jön, ott olyan állapotok voltak. Arról nem beszélve, hogy még néhány nappal 

ezelőtt is több telefont kapott azzal kapcsolatban, hogy a dűlők járhatatlanok. A hóeltávolítást az egész 

városban 36 óra alatt kellett volna elvégezni.  Megismételte, nem vár választ, az illetékesek vonják le a 

konzekvenciát, esetleg írásban mondják el a véleményüket. 

 

Babai János települési képviselő kérte polgármester úrtól, vizsgáltassa meg a bokodi lebegőfaluhoz 

buszmegálló kihelyezését, onnan gyerekek járnak iskolába, óvodába. Nincs kihelyezve beálló, ahova 

rossz idő esetén be tudnak állni, és ha esik az eső, akkor elázva mennek be az iskolába-óvodába. Az 

önkormányzat vizsgálja meg, mikor és milyen módon tud beállót biztosítani oda. Ezt a buszmegállót 

minél előbb szeretnék.  

Elmondta, a Német dűlőben és a Nyíres dűlőben van kihelyezve közkút. A Német dűlőben olyan 

helyen van kirakva, ahol a legtávolabbi házból 700 m-t kell gyalogolni azért, hogy vizet tudjanak 

venni a családok. A Német dűlőnél szeretnék lejjebb vitetni a kutat egy olyan távolságba, ahonnan 

mindenki normális módon meg tudja oldani a vízellátását. A Nyíres dűlőbe szeretnék kérni egy plusz 

kút kiépítését a jövő évi költségvetésből. 

Többen kérték tőle, hogy a faluban a tűzijátékot szüntessék meg, féltik az ott élők az állataikat, hogy 

megijednek és elkóborolnak. Kérte, ha lehet, akkor az önkormányzat szüntesse meg a tűzijátékozást a 

faluban. 

A városfejlesztési bizottság ülésén tárgyaltak az uszoda újranyitásáról. Igazgató úr jelezte, hogy ázik 

az uszoda teteje. Megjavíttatták, de aki ezt a munkát elvégezte azt mondta, hogy maximum 2 évig lesz 

jó. A tető felújítása 13 M Ft lenne. Javasolta, hogy a tető felújítását a következő évi költségvetésbe 

tervezzék be. Ne várjanak két évet, mert lehet, hogy akkor már a szigeteléshez is hozzá kell nyúlni és 

akkor az már nem 13 M Ft lesz.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, Babai képviselőtársa a Bokodi út végére 

kihelyezendő buszváróval kapcsolatos igényt a szakbizottság elé behozhatta volna, előre tudtak volna 

már dolgozni akár a terveztetést, akár a beszerzést illetően. Van annyira operatív a bizottság, hogy 

ilyen kérdést záros határidőn belül tudjanak kezelni.  

A hóeltakarítással kapcsolatban hozzáfűzte, igenis az önkormányzatnak felelőssége van a saját cége 

felé abban a tekintetben is, hogy ha olyan feladatkörrel bízza meg, amihez komoly géppark, 

emberállomány szükséges, akkor ahhoz biztosítsák a megfelelő mennyiségű összeget. Sajnos ez évről 

évre alultervezett volt az önkormányzat részéről. Igenis meg kellene emelni ezeket az összegeket. Az 

OIH Zrt.-t pedig nem lehetne olyan helyzetben hagyni, hogy olyan gépekkel kénytelen nekiindulni 

egy-egy szezonban a hóeltakarításnak, amik egyébként esetleg megkérdőjelezhető műszaki állapotban 

vannak. Ezeket is át kellene gondolni. Azt is át kellene gondolni akár a testületnek, akár a 

szakbizottságnak, hogy bizonyos területeket bevegyenek az első helyen lévő hóeltakarításba.  
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Babai János települési képviselő jelezte (már a közmeghallgatáson is elhangzott), szükséges lenne a 

Nyíres dűlő első háromszáz méterének a felújítása. 2024-ben 26 M Ft lenne az út felújítása, fél 

méteres padka lenne murvából, 6 cm aszfaltot kapna ez az út. Az út nagyon rossz állapotban van és 

nagyon megnehezíti a mentők és a tűzoltók közlekedését. A Nyíres dűlőben vannak olyan beteg 

emberek, akik oxigénpalackkal élnek. Az oxigénpalackot szállító cég is jelezte, hogy rossz az út 

minősége és ha ennél rosszabb lesz, nem fogja tudni a palackot bevinni. Kérte, a következő évi 

költségvetésbe a Nyíres dűlő első 300 m-es bevezető útnak a felújítását tegyék bele.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő örömét fejezte ki, hogy Babai képviselő ilyen aktívan költi a 

jövő évi pénzt. Figyelmeztette, hogy Babai János a pénzügyi bizottság tanácsnoka, aki felel a város 

gazdasági ügyeiért. 50 M Ft-ot nem itt szoktak bejelenteni, ezért van a szakbizottság, amelynek az 

ülésén erről egy szó nem hangzott el. A jövő évi költségvetés előkészítése a Pénzügyi Bizottság és 

személyesen Babai úr dolga, ezért kapja a kiegészítést a testületi pénzéhez. 

 

Babai János települési képviselő jelezte, az útfelújítás elhangzott a VFKB ülésén és a 

közmeghallgatáson is. Azt is tudták a bizottsági ülésen, hogy nagyjából mennyibe fog kerülni. Ez nem 

új, ki lett számolva ennek a költségvetése. Nem ő költi a pénzt, a bizottsági ülésen megbeszélték, ha 

lehet, tegyék be a következő évi költségvetésbe. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, arra kérte képviselőtársát mint a város gazdaságáért 

felelős képviselőt, hogy az ilyen 50 M Ft-os tételeket a Pénzügyi Bizottság ülésén a jövő évi 

költségvetés tervezésekor mondja el. A képviselő-testületi ülés végén senki nem tud erről dönteni, 

nem is akar dönteni és nem is szoktak dönteni az utóbbi 20 évben. Felhívta képviselőtársa figyelmét 

arra, hogy a jövő évi költségvetés előkészítése és végrehajtása a képviselő-testület és a hivatal dolga.  

Hozzátette, ha nem volt harmadszorra sem érhető, akkor ajánlott egy SZMSZ elolvasást. 

 

Székely Antal települési képviselő örömét fejezte ki, hogy képviselőtársa ennyire őrködik az SZMSZ 

betartásán. Emlékeztette rá, hogy évről évre nem ennyi pénzről, hanem sokkal többről döntenek 

anélkül, hogy tudnák, hogy milyen lesz a következő évi költségvetés. A múltkori képviselő-testületi 

ülésen is döntöttek mintegy 70 M Ft-ról. Itt nem arról volt szó, hogy mit fognak eldönteni és mit 

fognak elkölteni. Képviselőtársa csupán egy problémát jelzett, és mellesleg megjegyezte, hogy ez kb. 

mennyibe kerülne. 

A hóeltakarítással kapcsolatban felvetette, az előző polgármester azt mondta, hogy a havat nem kell 

eltakarítani, mert Skandináviában sem takarítják. Pont akkor mondta, amikor mintegy 10 cm-es jég 

volt a Rákóczi úton a járdán egy 200 m-es szakaszon. Megjegyezte - mielőtt elkezdenének hóekékben 

gondolkodni -, hogy az elmúlt 10 évben egyáltalán nem volt hó a városban. Tehát óva intett mindenkit 

attól, hogy mindenféle nagy teljesítményű gépeket vásároljanak. Korábban azért volt jobb a helyzet, 

mert a TSZ, az erőmű és a bányagarázs is besegített a városi hóeltakarításba. Felhívta a figyelmet arra, 

hogy olyan szerződésük van a közútkezelővel, hogy a hóeséstől kezdve 6 órán keresztül nem jelenik 

meg a városban, ha gondolja. Két fontos közútjuk van, a Rákóczi út és a Dózsa Gy. út. Ha ott 6 órán 

keresztül nem jelennek meg a hókotrók, akkor addigra már rátapossák a havat és utána már nem is 

érdemes takarítani. Inkább azt kellene megnézni, hogy a közútkezelővel nem lehetne-e jobb szerződést 

kötni. Azt nem hiszi, hogy a városnak valaha is lesz annyi pénze, hogy komoly hóeltakarító gépeket 

vásároljon annak érdekében, hogy a városban lévő 42 km-t hamar le tudja takarítani. Ehhez 

kapcsolatban felhívta a figyelmet arra is, hogy a járdák takarítása a terület tulajdonosoknak és a 

lakóközösségeknek a feladata, és ez mostanában teljesen feledésbe merült. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, valóban Takács Károly polgármester úrnak volt 

ilyen ötlete, de azt az ő frakciójuk sem támogatta. Biztos abban, hogy 2010 és 2014 között ilyen 

katasztrófa-állapot ebben a városban nem volt. Amikor utoljára normálisan volt ellátva ez a feladat, az 

a Remondis idejében volt.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő a Székely képviselőtársa által felvetett, nagy teljesítményű 

gép vásárlása iránti aggodalmára reagált és pontosítást tett. Egyértelmű, hogy nem ilyenben kell 

gondolkodni a város vezetésének és nem is ebben gondolkodnak, hanem olyan kombieszközök 

beszerzésében, amelyek nemcsak a hóeltakarításban, hanem más területen is használhatóak.   
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Vargáné Vojnár Katalin települési képviselő véleménye szerint, ha kialakul egy problémás helyzet 

és azt bárki szóvá teszi, akkor ezért nem kell megharagudni, hanem le kell vonni a konzekvenciákat, a 

következtetéseket, és ami nem működött jól, felül kell vizsgálni, és olyan tervet kell kidolgozni, hogy 

ez ne forduljon elő többet. Semmi másra nem irányult a felvetésük, mint arra, hogy ezt vizsgálják 

felül, tekintsék át, és ha valami nem működött jól, akkor azt ismerjék be és emelkedjenek azon felül, 

hogy ez kitől hangzott el. Elég nagy volt a felháborodás a városban. Azt is elismeri, hogy az ott 

dolgozók mindent megtettek a helyzet megoldásáért, de ha nem sikerült jól, akkor le lehet vonni a 

következtetéseket és az elkövetkezendő időszakban ezt el lehet kerülni. Erre kért mindenkit, hogy ha 

ez szóba kerül a cégnél, és levonják a tanulságokat, törekedjenek új javaslatokat, elképzeléseket 

beépíteni ebbe a tervbe és akkor elkerülhetik az ehhez hasonló hozzászólásokat.  

 
Lazók Zoltán polgármester megköszönte képviselőtársainak, a bizottságok, a hivatal és az 

önkormányzati intézmények dolgozóinak, a társhatóságok, önkormányzati cégek dolgozóinak éves 

munkáját. Mindenkinek békés, meghitt, szeretetteljes karácsonyi ünnepeket és örömteli, eredményes, 

egészséges új évet kívánt. 

Megköszönte képviselőtársainak a mai munkát, a jelenlévőknek és a televízió nézőinek a figyelmét, a 

képviselő-testület nyilvános ülését 17 óra 14 perckor bezárta. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 


